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Аудан әкімі Нұрхан Тілеумұратов екінші жартыжылдықта 
атқарған жұмыстарды қорытындылау үшін ауыл тұрғындары 
алдында кезекті есеп беру жиындарын өткізді. Мұндай кездесулер 
Қызылсу, Дөң және Құдықсай ауылдық округтері мен сол 
ауылдарға қарасты елді мекендерде ұйымдастырылды.  

Есепті кездесуде Қызылсу ауылының 
әкімі Әскербек Жұмабеков халыққа атқа-
рылған жұмыстары туралы баяндап, ал-
дағы жоспарларымен бөлісті. Оның ай-
туынша, аудан басшысының қолдауы-
ның арқасында ауылға жарықшамдар 
орнату мәселесі толықтай шешілген.  

— Ауылішілік және аудан орталығы-
на қатынас жолдарды қысқы мезгілде 
күтіп ұстау бойынша да мәселе жоқ. 

Жергілікті мердігермен екі жылдық 
келісімді келер жылы да ұзартпақ ойы-
мыз бар. Көктем мен жаз мезгілдерін-
де санитарлық тазалау жұмыстары 
жүйелі ұйымдастырылды. Одан бөлек, 
тұрғындар үшін ең қажетті нысанның 
бірі — медициналық пункт ғимаратын 
жөндеуге демеуші табылып, бұл жұмыс 
жыл соңына дейін толықтай аяқталып, 
қолданысқа тапсырылады деп күтіп 

ДӨҢДЕ 11 КӨШЕГЕ АСФАЛЬТ ТӨСЕЛМЕК
Биыл Оңғар ауылында ауылішілік көшелерге тасжол 

төселіп, жарықшамдар ауыстырылған. Көктемгі су тасқы-
нының алдын алу мақсатында бөгеттер құрылып қана қой-
май ауылдан «Самара-Шымкент» бағытындағы тасжолға 
дейінгі аралыққа да асфальт төсеу жұмыстары қарқынды 
бастау алды. Бұл туралы аудан әкімі Нұрхан Тілеумұра-
тов Оңғар және Дөң ауылдарында екінші жартыжылдықта 
атқарылған жұмыстарын қорытындылау кездесуінде атап 
өтті. 

Алдымен ауыл әкімі Ербол Аққұлов баяндама жасады. Ауыл 
әкімінің айтуынша, ең негізгі мәселелер шешімін тапқан.

— Өткен кездесуде жолаушылар тасымалы мәселесі кө-
терілген болатын. Дөң мен Хромтау қаласына қатынай-
тын қоғамдық көлік Оңғар ауылына да бағыты қарастырыл-
ды. Қазіргі таңда еш мәселесіз үш мезгіл аудан орталығына 
қатынас үзілген емес. Жолақысы да стандартқа сай. Одан 
бөлек ауылдағы бұлақ арнасының көзін ашу, су өткізу құбыр-
ларын жүргізу мен бөгет жасау арқылы еріген қар суының ар-
насын бұру секілді аса маңызға ие жұмыстар да назардан тыс 
қалмады, — деді ауыл әкімі өз сөзінде.

Кездесуде жергілікті халықты жұмыспен қамту үшін Оңғар 
және Дөң ауылдарында шаруасын дөңгелетіп отырған «Да-
нияр» шаруа қожалығың да мардымды жобалары сөз болды. 
Мәселен, аталмыш мәселе төңірегінде шаруа қожалық бас-
шылығы ауылға жаңа  10 үй салып, ауыл шаруашылығы са-
ласында қызмет ететін жандар үшін қолайлы жағдай жасаған.

Ал аудан әкімі өз кезегінде ауылдарда жүзеге асқан ірі  
инфрақұрылымдық жобалар туралы сөз етті.

— Биылғы қысқы боран кезінде Оңғарда шатыры ұшқан 
мектеп ғимаратын қалпына келтіріп, қоршауын да толық 
ауыстырдық. Ауыл әкімі баяндағандай, жоспарлы жұмыстар 
үрдісі де жүргізіліп жатыр. Ал «Самара-Шымкент» тасжо-
лынан «Восход-Ориел» кәсіпорынына апаратын күрежолдың 
14 шақырымы былтырғы жылы аталған кәсіпорынмен бірлесіп 
аяқталған еді.  Ал биылғы жылы қалған 6,5 км қашықтығының 
алғашқы қабатына асфальт төселген болатын. Жауапты 
мердігер мекеме басшылары жобаның ауыспалы екенін жет-
кізіп, келер жылы екінші қабат асфальт жабындысын төсей-
тін болады, — деді аудан басшысы.

 Нұрхан Тілеумұратовтың айтуынша, келесі жылы Дөң 
ауылында 11 көше асфальтталмақ. Жобаның жалпы құны 535 
млн теңге қаражат құрайтын көрінеді. 

— Дөң ауылы аудандағы ірі ауылдардың бірі болғандықтан, 
инфрақұрылымдық жүйеге назар аудармақпыз. Ауылға жаңа-
дан берілген жер учаскесінің де 300 ден астам иесі анықта-
лып үлгерді. Ол учаскелерге де үй салынғаннан соң қажетті 
инфрақұрылымдық жобаларды жүзеге асырамыз. Ағымдағы 
мәселелер де жеке бақылауымда. Мәселен, бірқатар ауыл кө-
шелерінде газ құбырларының қараусыз қалғандығы жөнінде өз-
деріңізден хабарлама келді. Қазіргі таңда аталған мәселе бой-
ынша ресми құжаттама бойынша рәсімдеу жұмыстары жүріп 

жатыр. Алдағы уақытта бұл мәселе де өз шешімін таппақ. 
Ауылдағы жаңа мәдениет үйінің де құрылысы кенжелеп қалға-
нын білемін. Жауапты мердігерге нақты тапсырмалар жүк-
тедім. Уақытылы орындалмаса сот арқылы келісім-шартты 
бұзатын боламыз, — деді аудан әкімі өз сөзінде.

Кездесуде ауылда салынатын жаңа мешіт құрылысының 
мәселесі де қозғалды. Ауыл әкімінің айтуынша, қазіргі таңда 
жер қатынастары мекемесімен бірлескен жұмыстар арқасын-
да жер телімі белгіленіп, көктемде құрылыс жұмыстары бастал-
мақ.

Жалпы ауыл және аудан әкіміне ризашылығын білдірген 
тұрғындар кездесуден кейін аудан әкімінің жеке қабылдауына 
да жазылды.

Алмат ЗЕЙНОЛЛА

ҚАЗАҚСТАН РЕСПУБЛИКАСЫ АҚТӨБЕ ОБЛЫСЫ ХРОМТАУ АУДАНДЫҚ
МӘСЛИХАТЫ ШЕШІМ

Хромтау қаласы   №21  1 декабря  2024 жыл

АУДАНДЫҚ МӘСЛИХАТТЫҢ КЕЗЕКТІ ЖИЫРМА БЕСІНШІ
СЕССИЯСЫН ШАҚЫРУ ТУРАЛЫ 

Қазақстан Республикасының «Қазақстан Республикасындағы жергілікті мемлекеттік басқару және 
өзін-өзі басқару туралы» Заңының 10 бабына сәйкес, ШЕШТІМ: 

1. Аудандық мәслихаттың кезекті жиырма бесінші сессиясы 2024 жылғы 24 желтоқсан сағат 10:00-
ге шақырылсын. 

Сессияның күн тәртібіне енгізілсін:
1) 2025-2027 жылдарға арналған Хромтау аудандық бюджетін бекіту туралы.
Баяндамашы: К.А. Тлеубаев - «Хромтау аудандық экономика және қаржы бөлімі» ММ басшысы.
2) Тасөткел ауылдық округінің әлеуметтік-экономикалық дамуы туралы.
Баяндамашы: А.К. Баймурзин – Тасөткел ауылдық округінің әкімі.
3) Көктау ауылдық округінің әлеуметтік-экономикалық дамуы туралы.
Баяндамашы: Б.С. Усмаханов – Көктау ауылдық округінің әкімі.
4) Никельтау ауылының әлеуметтік-экономикалық дамуы туралы.
Баяндамашы: І. Алдаберген – Никельтау ауылының әкімі.
 5) Басқа сұрақтар.

Аудандық мәслихаттың төрағасы Э.БОЛАТОВ

РЕСПУБЛИКА КАЗАХСТАН АКТЮБИНСКАЯ ОБЛАСТЬ
ХРОМТАУСКИЙ РАЙОННЫЙ МАСЛИХАТ 

РЕШЕНИЕ

город Хромтау №21 11 декабря 2024 года

О СОЗЫВЕ ОЧЕРЕДНОЙ ДВАДЦАТЬ ПЯТОЙ СЕССИИ  
РАЙОННОГО МАСЛИХАТА

В соответствии со статьей 10 Закона Республики Казахстан «О местном государственном управлении 
и самоуправлении в Республике Казахстан» РЕШИЛ:

1. Созвать очередную двадцать пятую сессию районного маслихата 24 декабря 2024 года в 10:00 
часов.

Включить в повестку дня сессии: 
1) Об утверждении бюджета Хромтауского района на 2025-2027 годы.
Докладчик: Тлеубаев К.А. - руководитель ГУ «Хромтауский районный отдел экономики и финансов».
2) О социально-экономическом развитии Тасоткельского сельского округа.
Докладчик: Баймурзин А. К. - аким Тасоткельского сельского округа.
3) О социально-экономическом развитии Коктауского сельского округа. Докладчик: Усмаханов Б. С. - 

аким Коктауского сельского округа.
4) О социально-экономическом развитии села Никельтау.
Докладчик: Алдаберген І. - аким села Никельтау.
5) Другие вопросы.

Председатель районного маслихата БОЛАТОВ Э.

ТАССАЙ МЕН ТАБАНТАЛДАҒЫ ТОЛЫМДЫ ІСТЕР
Аудан әкімі Нұрхан Тілеумұратовтың екінші жартыжылдықтағы аудан 
тұрғындарымен кездесуі Тассай, Табантал ауылдық округтерінде өтті.

Алдымен тассайлықтармен кездескен ау-
дан басшысы Нұрхан Тілеумұратовқа ауыл 
әкімі Ербол Әбдіров жыл ішінде атқарған жұ-
мыстары туралы баяндап, алдағы жылға қой-
ған жоспарларын айтты.

Ауыл әкімінің айтуынша биыл Тассай 
ауылында ауқымды жұмыстар атқарылған. 

— Ауылішілік бес көшеге тас жол 
төселіп, көктемде су тасқыны салдарынан 
жол жиектерін су шайып кетпеу үшін қосым-
ша үш суағар орнатылды. Табиғи төтенше 
жағдайдың әсерінен бүлінген білім ордасы 
толық жөнделіп, ІІ тоқсаннан бастап ауыл 
балаларының игілігіне берілді. Сондай-ақ, 
ауыл саябағындағы абаттандыру жұмы-
стары жалғасып, саябаққа би алаңы орна-
тылды. Сонымен қатар, Тассай ауылы-
на жаңа трансформатор сатып алынып, 
жақында орнату жұмыстары басталады, — 
деді ауыл әкімі Ербол Әбдіров.

Ауыл әкімінің баяндамасын тыңдап, ал-
дағы жоспарларын талқылап, пысықтаған ау-
дан басшысы ауданда атқарылып жатқан жұ-
мыстарды тілге тиек етіп, ауыл тұрғындары-
ның сауалдарына өзі жауап берді.

Тассайлықтар жол құрылысы, тұрғын үй 
мәселесі және аз қамтылған және көпбала-
лы отбасыларға көмек көрсету мәселелерін 

көтерді. Аудан әкімі қойылған сауалдарға заң 
шеңберінде жауап беріп, көтерілген мәселе-
лер назарға алынатынын және тиісті жұмы-
стар жалғасатынын айтты. 

Одан кейін, Табантал ауылының тұрғын-
дарымен кездескен аудан басшысы Нұрхан 
Тілеумұратов ауыл әкімі Рүстем Шакизаев-
тың бір жыл ішінде жасаған жұмыстарын 
бағамдап, алдағы жылға қойған міндеттерін 
пысықтап берді. 

— Биыл Табанталда 2,5 шақырым жол 
жөнделіп, спорт алаңы ашылды. Балалар 
ойын алаңы қоршалып, суағар жүйесі толық 
орнатылды. Ауыз су мәселесіне қатысты 
құжаттар рәсімделіп, алдағы жылға бюд-
жеттік өтінім берілді, — деді ауыл әкімі өз 
баяндамасында.

Аудан әкімімен кездесуде табанталдықтар 
ауылға көпір салу, ауылішілік жолдарды жөн-
деу, мәдениет үйін жаңарту және медици-
налық пунктің шатырының мәселесін шешу 
сынды көкейкесті мәселелерін жеткізді. 

Ауыл тұрғындарына заң шеңберінде жа-
уап беріп, түсіндірген аудан басшысы сау-
алдардың назарға алынып, тиісті жұмыстар 
жоспарға енгізілетінін атап өтті.

Ақбаян ҚОЖАБЕКОВА 

ҚҰДЫҚСАЙДА ПОЛИГОН  
ҚОРШАЛДЫ

Аудан әкімі Нұрхан Тілеумұратовтың ауыл тұрғындарымен кезекті есеп бе-
ру кездесуі Құдықсай ауылында жалғасты. Алдымен жиынның тәртібіне сай 
Құдықсай ауылдық округінің әкімі Қасым Жұмабай жыл бойына атқарған қы-
зметіне тоқталып өтті. Оның айтуынша, биыл ауылда жарық жүйесі толықтай 
шешімін тапқан. Орталық саябақтың да құрылысы аяқталып, абаттандыру жұ-
мыстары да жүйеленген.

— Ауыл маңындағы қоқыс полиго-
нын қоршау жұмыстарын көктем айла-
рында бастағанбыз. Алайда, жауапты 
мердігер мекеме аймақты есептеуде 
қателескен соң қайта қалпына келтіру 
жұмыстары арқылы уақытынан кешік-
се де өз жұмысын толық аяқтап бітірді. 
Одан бөлек, ескерткіштерді қорғау мақ-
сатында әкімшілік теңгеріміне бекіту 
бойынша ауылдағы Ұлы Отан соғысы 
ардагерлеріне арналған ескерткіштің 
рәсімделу процесі де аяқталды. Со-
нымен қатар, «Ойсылқара» қорымын да 

тарихи-мәдени ескерткіш деп танып, 
ол қорымды да теңгерімге алу бойын-
ша жұмыстанып жатырмыз, — деді ол.

Қасым Жұмабайдың айтуынша, был-
тыр кіргізілген көгілдір отынның пайда-
сы көп болғанымен, ресми құжаттама 
бойынша бірқатар мәселелер бар екенін 
жасырмады. Бұл орайда аудан басшысы 
Нұрхан Тілеумұратов та жауапты маман-
дарға тиісті шаралар қабылдауын тапсы-
рды. 

— Пайдаланған көгілдір отынның 
төлемін жасауда қиыншылықтар кез-

десіп жатқанынан хабарым бар. Жауап-
ты сала басшыларына тапсырма жүк-
тедім. Бір жылдық төлемнің өзін бөліп 
төлейтін боласыздар. Одан бөлек, 
ауылға осы салада жауапты білікті ма-
ман да келетін болады, — деген аудан 
басшысы атқарылған жұмыстар мен ал-
дағы жылға жоспарларымен де бөлісті.

Аудан басшысының айтуынша, Құ-
дықсай мен Қопа арасындағы аудандық 
маңызы бар жолдың құрылысына жауап-
ты мердігер мекеме қазіргі таңда сотқа 
қаражат өндіруде. Сондықтан, тұралап 
қалған жолдың жобасына түзетулер ен-
гізілгеннен соң ғана қайта жаңғырмақ. 
Басты түзету екі қабатты асфальт жа-
бындысы болмақ деген аудан басшысы 
«Ойсылқара» су қоймасы туралы да ай-
тып өтті.

— Аталған су қоймасы әкімшілік тең-
герімінде болмаған соң суды ұстау, ар-
насын бұру немесе бекіту секілді қа-
жетті шараларға қаражат бөле алмай-
мыз. Алайда, жергілікті кәсіпкерлермен 
бірлесіп биылғы көктемгі су тасу ке-
зеңінде 20 жүк көлік қиыршықтас төсеп 
бекіткен болатынбыз. Осындай шара-
лар жалғасын таба бермек. Ал қысқы 
боранда шатыры ұшқан мектеп ғима-
ратының материалдық шығыны өтел-
ді. Жаз мезгілінде шабындық жерден 
таршылық көрген кәсіпкерлер де назар-
дан тыс қалып жатқан жоқ, — деді ау-
дан басшысы.

Кездесу барысында ауыл әкімі ауыл-
дағы қауіпсіздік мәселесін көтеріп, бейне-
бақылау орнату жөнінде ұсыныс білдірді. 
Бұл мәселе бойынша аудан басшысы 
бұл жүйені орталықтандыру мәселесін 
ақылдасып шешу керектігін жеткізді.

Алмат ЗЕЙНОЛЛА

ҚЫЗЫЛСУ МЕКТЕБІ МЕН 
МЕДИЦИНАЛЫҚ ПУНКТ ЖӨНДЕЛДІ
отырмыз, — деді ауыл әкімі өз есебін 
қысқа қайырып.

Ал аудан басшысы ауылда көптен 
жөндеу көрмеген мектеп ғимаратының 
биыл толық күрделі жөндеуден өткендігін 
атап өтіп, ауыл тұрғындары мен мектеп 
ұжымына білім ордасын күтіп ұстауды 
нықтап айтты. 

— Биыл ауылда біршама ірі жобалар-
ды жүзеге асыруға тырыстық. Атап 
өткенімдей мектеп ғимаратын то-
лық жөндеп қана қоймай, жаңа фут-
бол алаңы да салынды. Сонымен қатар 
бизнестің әлеуметтік жауапкершілігі 
аясында жергілікті кәсіпкерлердің қол-
дауымен медициналық пункт ғимара-
ты жөнделіп жатыр. Бұл жұмыстар 
аяқталуға жақындады, — деген Нұрхан 
Жасұланұлы келер жылы атқарылатын 
жұмыс жоспарымен бөлісті.

Аудан әкімінің айтуынша, 2025 жылы 
Қызылсу мен Сарысайда ірі 3 жоба жүзе-
ге асырылады. Олар — ауылішілік жол-
дарға асфальт төсеу және мәдениет үйін 
күрделі жөндеуден өткізу. Бұл жұмыстар 
аудандық бюджет қаражаты есебінен 
басталады. Ал ауылға кіреберіс жолдың 
құрылысына облыстық бюджеттен қара-

жат қарастырылмақ. Жалпы ұзындығы 
11 шақырымды құрайтын жолдың 5,5 
шақырымы ғана асфальтталған.

Кездесуде жергілікті халық өткен 
жиындарда көтерілген мәселелердің на-
зардан тыс қалмай, көпшілігі орындалға-
нын айтты. Дегенмен әлі де шешімін тап-
пай тұрған дәрігер тапшылығы, мектеп-

ке қажетті автобус, сондай-ақ қар суын 
алып қалу мақсатында бөгеттерді нығай-
ту жұмыстарын жалғастыру  қажеттігі си-
яқты проблемалар бұл жолы да көтеріл-
ді. Жиында аудан басшысы жауапты са-
ла басшылары мен ауыл әкіміне нақты 
тапсырмалар жүктеді.

Алмат ЗЕЙНОЛЛА
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МЕМЛЕКЕТТІК ҚЫЗМЕТШІЛЕР 
ҚҰҚЫҚТАРЫНЫҢ ҚОРҒАЛУЫ
Мемлекетті өркендету, дамыту бағытындағы ең жауапты іс – 
мемлекеттік қызметшілерге жүктелетіні мәлім. Мемлекеттік 
қызметшіге неғұрлым осындай жоғары талап қойылса, оның 
құқықтарының қорғалуы және әлеуметтік кепілдіктерінің сақталуы 
да тиісті деңгейде болуы шарт. Сондықтан мемлекеттік қызмет 
саласындағы маңызды принциптердің бірі – ол мемлекеттік 
қызметшінің құқықтық және әлеуметтік қорғалуы.

Бұл ретте, Мемлекеттік қызмет істері 
агенттігі мен оның аумақтық бөлімше-
лерінің қызметінің басым бағыттары-
ның біріне мемлекеттік қызметшілердің 
құқықтарын қорғау жатады.

Осы бағытты жүзеге асыру барысын-
да Қазақстан Республикасы Мемлекеттік 
қызмет істері агенттігінің Ақтөбе облысы 
бойынша Департаментімен осы жылдың 
басынан мемлекеттік қызмет саласын-
дағы бақылау бағыттары бойынша бірқа-
тар талдаулар жүргізілді. Оның бірі мем-
лекеттік қызметшілерге еңбек демалы-
сын беру мен іссапар шығындарын төлеу 

мәселелеріне жүргізілген талдау нәтиже-
сінде өңірдегі мемлекеттік органдардың 
90 мемлекеттік қызметшісінің құқықтары 
бұзылғаны анықталды.

Дәлірек айтқанда, мемлекеттік ор-
гандар тарапынан мемлекеттік қызмет-
шілерге іссапар шығындары заңнамада 
бекітілген мөлшерге сәйкес толық төлен-
беген. Сонымен қатар мемлекеттік қыз-
метшілерге алдын ала жоспарланбаған 
іссапарға шыққан жағдайда қаржының 
бөлінбеуіне байланысты іссапар шығын-
дары мүлдем төленбегендігі анықталды. 
Талдау нәтижесінде анықталған атал-

ӘДІЛДІК ПЕН АШЫҚТЫҚ — 
ЖЕМҚОРЛЫҚСЫЗ 
ҚОҒАМНЫҢ НЕГІЗІ

ТАРИХИ МЕРЕКЕДЕГІ 
ТАҒЫЛЫМДЫ КЕЗДЕСУ

16 желтоқсан – Қазақстан Республикасының Тәуелсіздігі күніне 
орай аудан жастарына патриоттық тәрбие беру мақсатында 
оқиға куәгерлерімен тағылымды кездесу өтті.

Аудандық жастар ресурстық ор-
талығының ұйымдастыруымен «Қуа-
нышым, Қасіретім, Мақтанышым» атты 
кездесуге ардагер ұстаз Ұшқын Әбіл-
мәлікова, ардагер Жомарт Уснадинов, 
аудандық ішкі саясат бөлімінің басшысы, 
аудандық мәслихат депутаттары және 
«Қазақ тілі» ҚБ төрағасы қатысты.

Тағылымды кездесуде 1986 жылғы 
Желтоқсан оқиғасының куәгерлері ер-
лікке толы естеліктерімен бөлісіп, сол 
бір қиын да қасиетті күндердің рухын 
жастарға жеткізді. Ал, аудандық тари-
хи-өлкетану музейінің директоры Нұргүл 
Аманғалиева:

— Біз тарихымыздан ойып орын ала-
тын Желтоқсанды ұмытпауымыз ке-
рек. Азаттық пен Еркіндікке деген сол 
кездегі қазақ жастарының мұздай қару-

ланған жасаққа жалаң қолмен қасқайып 
қарсы тұруы нағыз ерлік пен батыл-
дықтың көрінісі. Қанша боздақтың қа-
нымен келген Тәуелсіздік біз үшін құнды 
һәм қастерлі. Сондықтан келер ұрпақ 
Желтоқсан оқиғасының тарихи маңы-
зын терең түсініп, Тәуелсіздік үшін 
күрестің асқақ мұратын анық білуі ке-
рек, — деп, аудан жастарын өз елінің па-
триоты болуға шақырды.

Кездесуге қатысып, тағылымды әңгіме 
тыңдаған жастар өз кезегінде көкейкесті 
сауалдарын қойып, қонақтардың өзінен 
жауап алды.

Шара соңында аудандық жастар ресур-
стық орталығының басшысы Қарлығаш 
Өмірзақова «Желтоқсан – халқымыздың 
қасіреті мен мақтанышы, ал сол еліміздің 
тарихындағы маңызды күнді ұмытпау – 
бүгінгі ұрпақтың қасиетті борышы» екенін 
жастардың есіне салып, оларды адалдық 
пен ауызбіршілікке үндеді.

Ақбаян ҚОЖАБЕКОВА 

Еліміз Тәуелсіздік алғаннан бергі даму стратегиясының негізгі 
бағыттарының бірі — сыбайлас жемқорлыққа қарсы күрес 
және ашық қоғам құру. Сыбайлас жемқорлық — мемлекеттік 
басқару жүйесінің тиімділігіне, азаматтардың құқықтары 
мен еркіндіктерінің қорғалуына кедергі келтіретін аса қауіпті 
құбылыс. Сондықтан әділдік пен ашықтық қағидаттарын 
ұстану — жемқорлықты жоюдың және тұрақты дамудың негізі.

Сыбайлас жемқорлық тек мемле-
кеттің қаржылық ресурстарына ғана 
зиян тигізіп қоймай, халықтың мем-
лекеттік органдарға деген сеніміне де 
кері әсер етеді. Бұл құбылыс экономи-
калық тұрақсыздықты тудырып, әлеу-
меттік теңсіздікті тереңдетеді. Мемле-
кет басшысы Қасым-Жомарт Тоқаев 
Жолдауында сыбайлас жемқорлықпен 
күрес жүргізу баршаның міндеті екенін 
атап өтті.

Хромтау ауданында бұл бағытта 
жүйелі жұмыстар атқарылып жатыр. 
Мемлекеттік органдардың ашықтығын 
қамтамасыз ету, азаматтардың 
өтініштерін уақытылы әрі сапалы қа-
рау және мемлекеттік қызмет көрсету 
саласын цифрландыру — жемқорлық 
тәуекелдерін азайтуға бағытталған не-
гізгі шаралар. 

Сыбайлас жемқорлыққа қарсы  
күреске бағытталған мемлекеттік саясат 
заңнамалық тұрғыда берік негізделген. 
2015 жылы қабылданған «Сыбайлас 
жемқорлыққа қарсы іс-қимыл туралы» 
Заң мемлекеттік қызметтің ашықтығын 
қамтамасыз етуге және сыбайлас 
жемқорлыққа бейім салалардағы тәу-
екелдерді азайтуға бағытталған. Со-
нымен қатар Қазақстан Республика-
сының 2022-2026 жылдарға арналған 
Сыбайлас жемқорлыққа қарсы стра-
тегиясы мемлекеттің тұрақты дамуы-
на негізделген шараларды қамтиды. 
Хромтау ауданы әкімдігі осы страте- 
гияны іске асыру шеңберінде мынадай 
маңызды қадамдарды жүзеге асырып 
жатыр:

• Қоғамдық бақылау тетіктерін 
нығайту. Мемлекеттік қызметтерді көр-
сету барысында ашықтық пен жари-
ялылық қамтамасыз етіліп, тұрғындар-
дың барлық өтініші заңнамаға сәйкес 
уақытылы қарау.

• Цифрлық трансформация. Мем-
лекеттік қызметтерді автоматтанды-
ру арқылы адам факторын азайтып, 
жемқорлық тәуекелдерін төмендету.

• Халықпен кері байланыс жүйесін 
жетілдіру. Әлеуметтік желілер, қоғам-
дық қабылдаулар және халықпен тіке-
лей кездесулер арқылы тұрғындардың 
мәселелері тыңдалып, жедел шешім-
дер қабылдау.

Аудан әкімдігінің сайтында тоқсан 
сайын бюджет қаражатын жоспарлау 
және игеру жөнінде ақпараттар жаңар-
тылып, орналастырылып отырады.   

Ағымдағы жылы аудан бойынша 
сыбайлас жемқорлықтың алдын алу 
және сыбайлас жемқорлыққа қарсы 
мәдениетті қалыптастыру жөнінде-
гі қызметтер бойынша «ЖАС КЕН» 
қоғамдық қорымен жалпы сомасы 803 
571, 43 теңгеге келісімшарт жасал-
ды. Мемлекеттік тапсырыс аясында 
«Халық заңгері» жобасы шеңберін-
де аудан халқы үшін заң кеңесін ұй-
ымдастыру, үкіметтік емес ұйымдар 
мен БАҚ өкілдеріне қоғамдық бақы-
лау мәселелері бойынша сарапта-

малық семинар өткізу жоспарланған. 
Сыбайлас жемқорлыққа қарсы мәде-
ниетті арттыруға бағытталған бейне 
және аудиороликтер әзірленіп, әлеу- 
меттік желілерде жарияланды. Сы-
байлас жемқорлыққа қарсы мазмұн-
дағы билбордтарды Хромтау қаласы, 
Көктау және Дөң ауылында орнат-
ты. (3 дана), Сонымен қатар 100 да-
на үлестірме материал дайындалды. 
Аудан әкімдігі мен мүдделі мемлекеттік 
мекемелердің әлеуметтік желілері мен 
Хромтау қаласының орталығында ор-
наласқан LED экранда 27 бейнесюжет 
көрсетiлiп, қала тұрғындары арасын-
да заңға бағынушылық мiнез-құлықты 
насихаттау мақсатында буклеттер мен 
жадынамалар  таратылады. Биыл осы 
бағыттағы жұмыстар жалғасын тапты. 

Жергілікті «Хромтау» газетінде был-
тыр 12 тақырыптық мақала жарық көр-
се, биыл бұл бағытта 4 мақала оқыр-
мандар назарына ұсынылды. 

Аудан әкімдігі ғимаратында «Аза-
маттарды қабылдау орталығы» қыз-
меті жолға қойылған. 

Бюджет қаражатының игерілуін-
де ашықтықты қамтамасыз ету мақ-
сатында барлық мемлекеттік мекеме 
қаражаты «Ашық бюджет», жергілік-
ті әкімдік сайттарында жарияланып, 
әр ай сайын қаражат қозғалысы көр-
сетіліп отырады. Жүргізіліп жатқан жұ-
мыстар нәтижесінде биыл сыбайлас 
жемқорлық жағдайлары тіркелген жоқ. 
Әділдік пен заңдылық — мемлекет-
тік басқарудың барлық деңгейлерінде 
басшылыққа алынуға тиіс басты қағи-
дат. Хромтау ауданы әкімдігі әділдік-
ті қамтамасыз ету арқылы тұрғындар-
дың сенімін арттыруға және олардың 
қоғамдық өмірге белсенді қатысуына 
жағдай жасауды мақсат етеді. Аудан 
тұрғындары арасында жемқорлыққа 
қарсы мәдениетті қалыптастыру мақ-
сатында үгіт-насихат жұмыстары жүй-
елі түрде жүргізіледі. 

Мемлекеттік қызметшілердің 
де әдебі мен жауапкершілігі — 
қоғамдағы сенімді арттырудың маңы-
зды факторы. Мемлекеттік қызмет-
кердің негізгі ұстанымы — адалдық, 
әділдік және заңға бағынушылық бо-
луы қажет. Осы қағидаттарды ұста-
ну мемлекеттік аппараттың беделін 
нығайтып, қоғамда оң көзқарас қа-
лыптастырады деген ойдамын.

Жемқорлықпен күрес — бұл мем-
лекеттік органдардың ғана емес, 
қоғамның барлық саласының ортақ 
міндеті. Хромтау ауданының тұрғын-
дарын әділдік пен адалдық қағи-
даттарын ұстануға, қоғамдағы кез 
келген жемқорлық әрекеттерге төз- 
беушілік танытуға шақырамын. Біз 
тек бірлесе әрекет еткенде ғана сы-
байлас жемқорлықтан ада, ашық жә-
не әділетті қоғам құра аламыз.

Нұрхан ТІЛЕУМҰРАТОВ, 
Хромтау ауданының әкімі.

мыш кемшіліктер Ақтөбе облысындағы 
әдеп жөніндегі кеңесте қаралып, 90 мем-
лекеттік қызметшінің құқықтары қалпына 
келтірілді.

Cонымен қатар Департаментпен жұ-
мыс уақыты режимінің сақталуына қаты-
сты жүргізілген талдау нәтижесінде де 
117 мемлекеттік қызметшіге үстеме жұ-
мыстар атқарғаны үшін тынығу сағатта-
ры берілу арқылы құқықтары қорғалды.

Сондай-ақ, мемлекеттік қызмет-
шілердің құқықтарын қорғаудың басқа 
да құралы оларға икемді жұмыс кестесін 
және қашықтықтан жұмыс жасау мүмкін-
діктерін қолдану болып табылады. Атап 
айтқанда, бұл жұмыс берушінің келісімі 
бойынша қызметкерге жұмыс күнінің 
басқа тәртібі белгіленуі мүмкін. Мысалы 
мемлекеттік қызметші баласын таңертең 
немесе кешке балабақшадан алып кету 
үшін  аталған режимді белгілеу туралы 
өтінішпен жүгінуге құқылы. Мұндай мүм-
кіндікті 2024 жылдың басынан бастап 21 
мемлекеттік органның 52 мемлекеттік 
қызметшісі пайдалануда.

Өз кезегінде, аталған бағыттағы жұ-
мыстарды нәтижелі жүзеге асыру айрық-
ша маңызды, өйткені олар мемлекеттік 
қызметшілер арасында заң үстемдігі, 
әділеттілік үстемдігі қағидатын бектіу-
ге және мемлекеттік қызметке сенімін 
нығайтуға мүмкіндік береді.

Қорытындылай айтқанда мемлекет-
тік қызметшілердің еңбекті, денсаулықты 
қорғауға, қауіпсіз және тиімді жұмыс істе-
у үшін қажетті еңбек жағдайларына, сон-
дай-ақ әлеуметтік және құқықтық қорға-
луға құқығы бар. Департамент тара-
пынан мемлекеттік қызмет саласындағы 
бақылау бағыты бойынша бірқатар тал-
даулар осы мақсатта да жүйелі жүргізіліп 
отырады. 

А.Шілманов,
Қазақстан Республикасы

Мемлекеттік қызмет істері агенттігінің
Ақтөбе облысы бойынша 

департаментінің басшысы, 
Әдеп жөніндегі кеңес төрағасы

МЕРИТОКРАТИЯ –  
ӘДІЛДІК ПЕН СЕНІМНІҢ ТІРЕГІ

Әлихан Бөкейхановтың «Халыққа қызмет ету білімнен емес, мінезден» деген сөзі 
уақыт өткен сайын өзектілігін арттыра түсуде. Мемлекеттік қызмет – тек 
кәсіби білімді ғана емес, мінездің беріктігін, адалдық пен жауапкершілікті талап 
ететін ерекше сала. Әділдікке сүйенген меритократия жүйесі осы қасиеттерді 
бағалай отырып, нағыз еңбекті таразылайтын әділ жүйе болып саналады.

Меритократия – жеке бастың жетісті-
гі мен кәсіби біліктілігін тану ғана емес, 
қоғамға деген адал қызметтің көрсеткіші. 
Бұл жүйе мемлекет пен халық арасын-
дағы алтын көпір іспетті: еңбегі еленген 
азаматтар ел сенімін ақтауға тырысады.

Мен Хромтау аудандық ішкі саясат 
бөлімінің басшысы лауазымына мери-
тократия қағидасымен тағайындалдым. 

Бұл – мен үшін үлкен жауапкершілік 
пен сенім мандаты. Әр азаматтың үніне 
құлақ асып, ел мүддесін бәрінен биік қоя 
отырып, қоғам игілігіне қызмет ету – ба-
сты міндетім.

Ішкі саясат – қоғамның тұрақтылығын 
қамтамасыз ететін маңызды саланың 
бірі. Бұл бағыттың өзегі – халықтың 
пікірін тыңдап, әлеуметтік сұраныстар-

ды жүзеге асыру. Әділ шешім қабылдау, 
ашықтықты қамтамасыз ету және сенімді 
ақтау – менің жұмысымның негізгі ұста-
нымдары.

Әрбір игі іс – қоғамның сеніміне апа-
рар жол. Сондықтан меритократияның 
әділдік тұғырын берік ұстап, елге адал 
қызмет ете беремін! 

Нұргүл Сейітқали, 
Хромтау аудандық ішкі саясат 

бөлімінің басшысы
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ӨЛКЕТАНУ

ЖІГЕРЛІ ЖАСТАР —  
ЕЛ ҚАЗЫНАСЫ

Кеңшілік Битанов — Тәуелсіздіктің 
төл құрдасы. Хромтау қаласы 
әкімдігінде еңбек етіп жүрген ол 
тәуелсіздіктің құрдасы болғанын 
үлкен мәртебе әрі зор мақтаныш 
санайды. Бүгінде мемлекеттік іске 
араласып, халыққа қызмет етіп жүрген 
кейіпкерімізді сөзге тартқан едік.  

— Ес білгелі тәуелсіздік құрдасы екенімді  жә-
не соған сай болу қажеттігінің жауапкершілігін 
сезініп келемін. Өмірімнің барлық кезеңінде жет-
кен жетістіктерімді саралай келе мен де елім-
мен бірге алға нық қадам басып келе жатқаны-
ма сөзсіз қуанамын, — дейді Кеңшілік. 

Ол Хромтау Новоресей ауданы болған шақта 
Қарабаз ауылында көпбалалы отбасында дүни-
еге келген. Кейін оның отбасы Хромтау қаласы-
на қоныс аударады. Осы тұста Кеңшіліктің жаңа 
өмірі басталғандай болады. 

— Шағын болса да, қаланың аты қала. Көпқа-
батты биік үйлер мені де биік ойларға жете-
леді. Білім нәрін алған №5 Хромтау гимназия-
сында оқып жүргенде-ақ менің ойымда «халқыма 
қызмет етемін» деген мақсат болды. Алғашын-
да заңгер болуды армандағаныммен, кейін мем-
лекеттік қызметкер ретінде өзімді көргім кел-
ді, — дейді кейіпкеріміз. 

Кеншілер қаласына көшіп келгеннен кейін 
ата-анасының ұйғаруымен кенші мамандығына 
дайындалған кезеңдерін еске алған Кеңшілік өз 
арманынан бас тартпай, Ақтөбедегі Батыс Қа-
зақстан гуманитарлық заң колледжісінің құқықта-
ну мамандығын таңдап, оқуға қабылданады. 

— Тәуелсіздік жылдарында заң жүйесі ғылыми 
деңгейде зерттеуді қажет ететін сала болды. 
Мен де өз құқығымды жетік білу үшін түрлі заң 
институттарының қағидаларымен терең та-
ныса бастадым, — деген Кеңшілік  бүгінде сол 
тынымсыз еңбегінің нәтижесінде мемлекеттік қы-
зметте абыройлы еңбек етіп жатыр. 

Қазақ-орыс халықаралық университетінің тү-
легі Ақтау қаласында Отан алдындағы борышын 
өтейді. Кеңшілік еңбек жолын Хромтау аудандық 
халыққа қызмет көрсету орталығының маманы 
болып бастады. Халыққа жеке бастың құжатын 
рәсімдеуде көп тәжірибе жинап, біліктілігімен 
көзге түскен кейіпкеріміз алдымен, бас маман, 
басшы орынбасары, кейін аталған мекеме бас-
шысы болады. Қызмет атқарған жылдары түрлі 
қиын мәселелермен бетпе-бет келген кездер де 
көп еді. — Құжат — заңды түрде растайтын күші 
бар құнды қағаз. Алайда сол құжатқа ұқыпсыз-
дық танытқан бір тұрғынның мәселесі қатты есім-
де қалды. Сонау кеңес дәуірінде алған төлқұ-
жатын жаңартпаған азамат мұрагерлік жолмен 
мүлік рәсімдеуге келгенде біраз қиналғанымыз 
бар. Себебі, мұрағат арқылы барлық ақпарат-
тың растығын дәлелдеп, жаңа төлқұжат рәсімде-
геннен соң ғана өзінің мұрагерлік мүлкін иеленді. 
Дәл осындай жағдайлар бірнеше рет қайталан-
ды, —  деген кейіпкеріміз бұл тұрғыда тұрғын-
дарға ақпараттық түсіндіру жұмыстарымен де жиі 
айналысқандарын атап өтті.

Аудан әкімі аппаратының инспекторы болған 
сәтте жауапкершілік арта түскенін айтқан Кеңшілік 
бұл қызметте заңнамалармен жан-жақты жұмыс 
істеуге тура келгенін айтады. 

— Әкімдікте заңнамалық актілермен жұ-
мыс істеу бастапқыда қиындық туғызды. Көзге 
көрінбейтін жұмыс болып көрінгенімен, маңызы 
жоғары қызметте де барынша кәсіби біліктілі-
гімді көрсетіп, белгілі жетістікке жетуге тары-
стым, — дейді қала әкімінің орынбасары лауазы-
мында қызмет етіп жүрген Кеңшілік Битанов. 

Жүгі ауыр жұмыс болса да халықтың 
шынайы ықыласына бөленіп жүрген ол өзіне ар-
тылған сенім мен жүктелген міндетті жауапкер-
шілікпен атқаруға тырысады. 

— Расымен, тәуелсіздікпен қатар еркіндік 
ұғымы да жылдан-жылға кең етек жайып келеді. 
Мәселен, өзім қызмет ететін салада халықпен 
ашық диалог құрудың арқасында тұрғындар та-
рапынан ойларын еркін жеткізушілер — қоғамда 
еркіндікті сезінгендер деп ойлаймын. Тәуел-
сіздіктің де басты құдіреті осында секілді, — 
деп кейіпкеріміз өз ойымен бөлісті. 

«Ел болашағы жалынды жастардың қолын-
да» деп алдыңғы буынның айтатын сенімді ойы 
Кеңшілік сияқты жігерлі жандарға бағыттап ай-
тылса керек. Кез келген салада іскер, қабілетті 
әрі еңбекқор азаматтар барда, елдің бүгіні мен 
болашағына да сенім мол.  

 Алмат ЗЕЙНОЛЛА

Көршілес Әйтеке би ауданының Талдық ауылын-
да дүниеге келген сырымның отбасы 1998 жылы 
Хромтау қаласына қоныс аударады. Қаладағы №5 
Хромтау гимназиясының түлегі арман қуып Алма-

ты шаһарына аттанады. Қаныш Сәтбаев атындағы 
Қазақ ұлттық техникалық университетін 2018 жылы 
тәмамдап, өскен ортасы — Хромтауға келіп, Дөң та-
у-кен байыту комбинатына жұмысқа орналасады. 
Қазіргі таңда комбинатта шебер лауазымына дейін 
көтерілген оның біліктілігімен айналасы санасатын-
дай жағдайға жетті. Сырым жұмыспен қатар кәсіп-
керлікке де бет бұрды. Бүгінде әке жолымен отба-
сылық кәсіпті дамытып жүрген ол мемлекет шара-
патын да сезінді. 

Ет сатуды отбасылық бизнеске айналдырған Сы-
рым Панаұлы кәсібін кеңейтіп, дамыту үшін мемле-
кеттен қолдау тапты. 

— Отбасылық кәсіпке ден қойып, 2022 жылы ет 
дүкенін аштым. Содан бастап етті өңдеуге көңіл 

бөліп, жартылай өңделген ет өнімдерін өндіруді 
қолға алдым. Жақында «Өркен» бағдарламасымен 
3 пайыздық жеңілдетілген несие алып, шұжық 
цехын аштым. Одан бөлек қазір нарықта кең сұра-
нысқа ие — тұрмыстық химия мен автохимияға 
қызығушылық танытып, осы салаларды игеру 
үшін жұмыс жасап жатқан жайым бар. Біз автохи-
мия саласында көлікті жууға арналған көпірткіш, 
автокөліктер үшін тасол мен антифрис өндірсек, 
ал тұрмыстық химия саласында кір сабын, сұйық 
сабын өндіреміз, — дейді Сырым. 

Алға қойған мақсаты айқын жас кәсіпкер бола-
шақта кәсібін кеңейтуді ойлайды.  «Бір ғана дүкен-
мен шектелмей, ет өнімдерін екі-үш дүкен ашуды 
жоспарлап жүрмін. Алдағы мақсат — өнімімді об-
лыс деңгейінде сату. Сонымен қатар, тұрмыстық 
және авто химия саласындағы өндірісіміз де жүй-
елі жолға қойылып келеді. Жақында автохимия өн-
дірісі бойынша Дөң тау-кен байыту комбинатымен 
келісімшартқа отырдық. Өнімімізді алдағы уақытта 
комбинатқа жеткіземіз. Жалпы нарықта автохимия 
өндірісіне сұраныс жоғары. Жергілікті өндіріс орын-
дарынан бөлек, облыстағы үлкен автобазарлардан 
да сұраныс бар, — деген кәсіпкер бұл істе оған ай-
мақтық «Өркен» бағдарламасының қолдауы ерекше 
ықпал еткенін айтып отыр. Себебі ол кәсіп бастау 
үшін аталған бағдарламаға қатысып, жылдық үсте-
меақысы 3 пайыз жеңілдікпен 14 млн теңге несие 
қаражатына қол жеткізген.  

Кәсіпкерлікті жан-жақты қолдау — мемлекет са-
ясатының ажырамас бөлігі. Оны әсіресе, Сырым  
сияқты жас кәсіпкерлер шынымен сезінеді. 

— Жақында ауданымызда кәсіпкерлік саласы 
бойынша үлкен семинар өтті. Мен де қатысып, 
өнімдерімді көрсетіп, таныстыру мүмкіндігіне ие 

болдым. Осындай іс-шаралардың біз сияқты енді 
аяққа тұрып келе жатқан кәсіпкерлерге пайдасы 
орасан зор. Мемлекет бізге құжаттама, сертифи-
кат алу жағынан көмектесіп келеді. Қазір серти-

фикаттардың маңызы зор. Өнімге сұраныс өскен 
сайын, үлкен компаниялар тиісті сертификаттар 
мен құжаттарды сұрайды. Сол жағынан жергілікті 
атқарушы билік пен «Атамекен» кәсіпкерлер па-
латасының аудандық филиалы бірлесіп көмек көр-
сетіп жатыр. Мемлекеттің қолдауы анық сезіле- 
ді, — дейді жас кәсіпкер.

Жас та болса  жеті адамды тұрақты жұмыспен 
қамтып отырған Сырым Панаұлы кәсіпкерлік сала-
сындағы қиындықтарға да тоқталды. 

— Кәсіп ашу — бала кезден арманым. Алматы-
да оқып жүрген шағымда шағын кәсіппен шұғылда-
на бастадым. Кеңсе заттары мен киім саттым. 
Жиналған ақшамды бизнес тренингтер оқуға жұм-
садым. Соның арқасында бизнес кеңесші Марғұлан 

Мақсатқа жетелеген жігер
Хромтаулық жас кәсіпкер Сырым Дүзжасар студент кезінен бизнеспен 

айналысқан. Әке жолын жалғап, отбасылық кәсіпті дөңгелетіп отырған 
ол кәсіпкерлерге мемлекет тарапынан беріліп жатқан қолдауға дән риза. 

Сейсенбаевпен кездесіп, тендер саласында өзімді 
дамытуға күш салдым. Осылайша студент кезім-
де миллион тауып бастадым. Содан кейін өзімнің 
жеке кәсібімді ашқым келді. Ет саласын таңда-
уымның да өзіндік себебі бар. Бұл — біріншіден 
ата кәсіп, әрі біздің отбасылық бизнесіміз. Әкемнің 
осы салада 30 жылдан астам тәжірибесі бар. Сон-
дықтан әкемнің ізін қуып, ет өндірісін қолға алдым. 
Ең бастысы — жаныма жақын кәсіп, — дейді кәсіп-
кер Сырым  Дүзжасар. 

Бүгінде Сырым басқаратын жартылай дайын 
өнімдер цехында шұжықтар шығарылып жатыр. 
«Шұжықтарға сұраныс жоғары. Қазақстан бойынша 
сұраныстар көп келіп жатыр. Әлеуметтік желілердің 
де мүмкіндігін еркін пайдаланып, Тик-ток, инстаграм 
арқылы сауда жүргізіп, өнімдерімізді Астана, Алма-
ты, Атырау сияқты үлкен қалаларда саудаға шыға-
рып жүрміз. Әрине бизнеспен айналысқасын мін-
детті түрде сүрінесің, қателіктерден сабақ аласың. 
Соны келесіде қайталамау үшін жігерленіп, алға қа-
рай екі қадам басуға  тырысасың. Сүрінген кездерім 
көп болды. Мәселен, тендер саласында мұндай 
жағдай көп кездесті. Басқа жерден тауарлар әкеліп, 
құжаттарды дұрыс меңгермегендіктен, қадағалап, 
оқымағаннан шығынға қалған жағдайымыз болды. 
Дұрыс тауар апармай, техникалық ерекшелігі кел-
мей қалып, біраз миллиондардың күйіп кеткен кез-
дері де болды. Оның бәрі бізге сабақ болды. Оқып, 
ізденіп, құжаттар жағын, қаржылық сауаттылықты 
үйрендік. Қазір кәсіпкерлік саласында елге қызмет 
етіп жатырмыз, — дейді кейіпкеріміз Сырым Дүзжа-
сар. 

Ауданда Сырым сияқты көпке үлгі болатын 
жастардың қатары көп. Кәсіппен қатар өзі қалаған 
мамандығын қатар алып, еңбек етіп жүрген жас 
кәсіпкердің замандастарына айтар кеңесі де бар. 

— Ең бірінші — білім алу керек. Қандай саланы 
таңдасаңыз да білім керек.  Жақсы көретін іспен 
айналысу — нәтижеге бастайды. Қара жұмыс бол-
сын, кәсіп болсын, ең бастысы — жаның қалаған 
іспен айналысу — адамды жігірлендіріп, жетістік-
терге жетелейді, — дейді ол.

Ақбаян ҚОЖАБЕКОВА.



Директор-редактор Қуандық РЕЙМОВ

«Хабар-Сервис» баспаханасында басылады.
Ақтөбе қаласы, Ә.Смағұлов көшесі, 9 «К»

Басылу сапасы жөнінде 40-04-00 телефонына
хабарласуға болады

Газет аптасына бір рет шығады.
Таралымы 1580 дана. Тапсырыс №1609
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Меншік иесі «Хромтау» газеті редакциясы» ЖШС

Газет Қазақстан Республикасының Инвестициялар және  
даму министрлігінің байланыс, ақпараттандыру және  

ақпарат комитетінде 2014 жылдың 22 желтоқсанында тіркеліп  
№15026-Г куәлігі берілген.

Газет жарияланымдарындағы автор пікірі редакцияның  
түпкілікті көзқарасы болып танылмайды. Редакцияға түскен  

қолжазбалар қайтарылмайды. Кей суреттер интернеттен алынады.

Жарнама мен хабарландырулардың мәтініне жарнама беруші жауапты.

Редакция мекенжайы:
Хромтау қаласы, Куразов көшесі, 9

телефон: 27-7-45

ОБЪЯВЛЕНИЯ
Открыто наследственное дело на имя Исмаилова Руслана Усен-

хановича 02 января 1981 года рождения, умершего 15 июля 2024 
года. Наследникам следует обратиться по адресу; пр. Хромтау, 3, к 
нотариусу Беркимбаеву О.К. 

Пропуск на имя Аймухановой Э.А. в связи с утерей считать не-
действительным.

Пропуск на имя Сарсенғалиева А.Н. в связи с утерей считать не-
действительным.

Пропуск на имя Айтынбекова Н.Ш. в связи с утерей считать не-
действительным.

Пропуск на имя Сошникова А.С. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Итбасова Е.Б. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Уважаемые потребители!

Настоящим информируем, что  
АО «ТНК» Казхром» 

создана новая компания ТОО «ХромтауТрансЭнерго» в пользу 
которой в соответствии с требованиями Закона РК «О естественных 
монополиях» передано имущество, связанное с предоставлением 

услуг теплоснабжения, водоснабжения и водоотведения.

Услуги теплоснабжения, водоснабжения и водоотведения для населения 
г. Хромату теперь оказываются ТОО «ХромтауТрансЭнерго», в связи с чем 
договоры о предоставлении услуг с АО «ТНК «Казхром» прекращены. В 

связи с этим, ТОО «ХромтауТрансЭнерго» просит потребителей обратиться 
в офис ТОО «ХромтауТрансЭнерго» для переоформления договоров на 

оказание услуг теплоснабжения, водоснабжения и водоотведения.  

По всем вопросам потребителям необходимо обращаться по адресу 
г. Хромтау, ул. Переездная,15, телефон 8 (71336) 66082.

ТОО «Восход Oriel»
Объявляет о проведении общественных слушаний посредством 

открытого собрания по материалам экологической документации 
(НДВ, НДС, ПУО, ПЭК, ППМРООС «Строительство бетоносмесительного 

узла БСУ-1000 на промышленной площадке месторождения «Восход» 
расположенного в Хромтауском районе, Актюбинской области»).

Общественные слушания состоятся 21 января 2025 года в 11:00, по адресу: 
Актюбинская область, Хромтауский район, с.о. Дон, ул. Турлыбаева, 57 (здание 
Акимата).

Координаты месторождения «Восход»: 50°17’52.89»с.ш; 58°30’41.37» в.д
В случае продления карантинных мер общественные слушания будут проведе-

ны в режиме онлайн на платформе Zoom. 
Для участия в слушаниях необходимо пройти по ссылке: https://us05web.zoom.us/

j/8265037407?pwd=eURXRkQvWE1SYThYcDZ1bkkyRUF6dz09&omn=85347880136
Идентификатор конференции: 826 503 7407
Код доступа: naCm0a
Инициатор: ТОО «Восход-Oriel». Актюбинская область, Хромтауский район, 

с.о. Дон, п. Онгар, ул. Булак, 16. БИН: 041140004055, e-mail: voskhod@voskhod-
oriel.com, тел: 8(71336)27-970

Разработчик: ТОО «Алия и Ко», г. Актобе, пр. Санкибай батыра, 74В. БИН: 
070540000971, e-mail: aliya_pt80@mail.ru, тел: 8-(7132)90-55-66.

С материалами общественных слушаний можно ознакомиться на сайте 
ecoportal.kz и на сайте МИО https://www.gov.kz/memleket/entities/aktobe-zher-
paidalanuy?lang=ru.

Дополнительную информацию по проекту можно запросить по тел.: 8-701-032-
14-30, e-mail: assel.zharilkapova@voskhod-oriel.com.

Все замечания и предложения принимаются в срок не позднее 3 рабочих дней 
до даты проведения общественных слушаний на едином экологическом портале, 
а также на эл.адрес: expert_oos@mail.ru.

Құрметті тұтынушылар! 

Осы арқылы «Қазхром» ТҰК» АҚ 
жаңа «ХромтауТрансЭнерго» ЖШС компаниясын құрғанын хабарлаймыз,  

оның пайдасына «Табиғи монополиялар туралы»  
ҚР Заңының талаптарына сәйкес жылумен жабдықтау, сумен жабдықтау 

және су бұру қызметтерін ұсынуға байланысты мүлік берілді.

Хромтау қаласының халқы үшін жылумен жабдықтау, сумен жабдықтау 
және су бұру қызметтерін енді «ХромтауТрансЭнерго» ЖШС көрсетеді, 

осыған байланысты «Қазхром» ТҰК» АҚ-мен қызмет көрсету туралы шарттар 
тоқтатылды. Осыған байланысты, «ХромтауТрансЭнерго» ЖШС 

тұтынушылардан жылумен жабдықтау, сумен жабдықтау және су 
бұру қызметтерін көрсетуге арналған шарттарды қайта ресімдеу 

үшін «ХромтауТрансЭнерго» ЖШС кеңсесіне жүгінуді сұрайды.

Барлық сұрақтар бойынша тұтынушыларға Хромтау қ., Переездная к-сі, 
15 мекенжайы, 8 (71336) 66082 телефон бойынша хабарласу қажет.

«Восход-Oriel» ЖШС
Экологиялық құжаттама материалдары (РЕШН, РЕТН, ҚББ, ЭББ, 

ТҚІЖ, ҚОҚБ Ақтөбе облысы, Хромтау ауданында орналасқан «Восход» 
кен орнының өндірістік алаңында БСУ-1000 бетон араластырғыш 

қондырғысының құрылысы») бойынша ашық жиналыс арқылы 
қоғамдық тыңдаулар өткізілетіні туралы хабарлайды.

Қоғамдық тыңдау 2025 жылғы 21 қаңтарда сағат 11:00-де Ақтөбе облысы,  
Хромтау ауданы, Дөң ауылы, Тұрлыбаев көшесі, 57 (әкімдік ғимараты) мекенжайы  
бойынша өтеді.

Восход кен орнының координаттары 50°17’52.89»с.ш; 58°30’41.37» в.д
Карантиндік шаралар ұзартылған жағдайда қоғамдық тыңдаулар ZOOM платформа-

сында онлайн режимінде өткізілетін болады. 
Тыңдауларға қатысу үшін мына сілтеме бойынша өту қажет: https://us05web.zoom.

us/j/8265037407?pwd=eURXRkQvWE1SYThYcDZ1bkkyRUF6dz09&omn=85347880136
Конференция идентификаторы: 826 503 7407. 
Кіру коды: naCm0a.
Бастамашы: «Восход-Oriel» ЖШС Ақтөбе облысы, Хромтау ауданы, Дөң с.о. Оңғар а.,  

Бұлақ көшесі, 16. БСН: 041140004055, e-mail: voskhod@voskhod-oriel.com, тел: 
8(71336)27-970

Әзірлеуші: «Алия и Ко» ЖШС 030000, Ақтөбе қ., Сәңкібай батыр даңғылы 74В, тел.: 
+7 (7132)90-55-66, эл. пошта aliya_pt80@mail.ru

Қоғамдық тыңдаулардың материалдарымен ecoportal.kz сайтынан және ЖАО https://
www.gov.kz/memleket/entities/aktobe-zher-paidalanuy?lang=ru. сайтынан танысуға бола-
ды.

Жоба бойынша қосымша ақпаратты мына телефондар бойынша сұратуға болады: 
8-701-032-14-30, e-mail: assel.zharilkapova@voskhod-oriel.com.

Барлық ескертулер мен ұсыныстар қоғамдық тыңдаулар өткізілетін күнге дейін 3 
жұмыс күнінен кешіктірілмейтін мерзімде бірыңғай экологиялық порталда, сондай-ақ  
expert_oos@mail.ru. эл.мекенжайы бойынша  қабылданады.

Пропуск на имя Закиева Д.М. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Ергазина Б.Е. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Пантюхина И.В. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Арапин А.С. в связи с утерей считать недействительным.

Пропуск на имя Жумашева С.С. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Урынбаева Ж.А. в связи с утерей считать не-
действительным.

Пропуск на имя Кангерей Г.А. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Карткожакова З.Д. в связи с утерей считать не-
действительным.

Пропуск на имя Асылбек С.А. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Дайырова А.П. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

Пропуск на имя Хамидовой Б.Б. в связи с утерей считать недей-
ствительным.

СОСЕДИ ЖАЛУЮТСЯ НА 
«ВОЛОНТЕРА»

В Хромтау уже несколько месяцев не 
утихает ситуация, вызвавшая обеспоко-
енность местных жителей. В квартире, 
где проживает женщина, называющая 
себя волонтёром, царит настоящая ан-
тисанитария. Хозяйка держит десятки 
собак, которые не выгуливаются, раз-
множаются и испражняются прямо в по-
мещении. Зловонный запах, распростра-
няющийся от квартиры, уже несколько 
недель доставляет неудобства соседям, 
а лай собак слышен даже в соседних до-
мах, мешая людям спокойно спать.

Собаки находятся в ужасных усло- 
виях — они дерутся между собой, ино-

гда до смертельных исходов. Хозяйка, 
по словам соседей, кормит их отхода-
ми из мусорных баков, не убирает за ни-
ми и не занимается их выгуливанием. В 
подъезде ощущается превышение кон-
центрации аммиака и сероводорода, а у 
соседей появились мухи, черви и блохи. 
Вдобавок, женщина регулярно складиру-
ет мусор прямо в своей квартире и ведет 
себя агрессивно — скандалит с соседя-
ми, выбивает двери, отключает комму-
нальные счётчики и даже затапливает 
квартиры нижних этажей.

Несмотря на многочисленные обра-
щения в полицию, санитарно-эпидемио-

логическую службу, ветеринарную служ-
бу и местный акимат, ситуация остаётся 
без изменений. Жители дома требуют 
немедленного вмешательства властей: 
изъятия животных, проведения санитар-
ной обработки квартиры и подъезда, а 
также оказания медицинской и психиа-
трической помощи женщине.

«По данному вопросу соседи неодно-
кратно подавали заявления на указан-
ную гражданку. На основании этих заяв-
лений правоохранительными органами 
в рамках закона было наложено адми-
нистративное взыскание за нарушения 
санитарного и общественного порядка. 
Однако гражданка не согласилась с на-
ложением штрафа, и в настоящее время 
дело находится на рассмотрении суда. 
Отмечаем, что в рамках действующего 
законодательства в сфере ветеринарии 
отсутствуют основания для проведения 
проверок, отлова или наложения штра-
фов по указанным вопросам. Разъясни-
тельная работа и дальнейшие меры по 
данному случаю продолжаются органа-
ми полиции и другими компетентными 
службами.» Так комментировали ситуа-
цию в районном акимате.

«Мы больше не можем жить в таких 
условиях. Этот кошмар продолжает-
ся слишком долго. Нам нужно решение,  
чтобы вернуть спокойствие, чистоту 
и безопасность в наш дом», — говорят 
обеспокоенные соседи.

Местные власти продолжают рабо-
тать над ситуацией, однако жители на-
деются на более оперативное решение 
проблемы, чтобы вернуть своему дому 
тишину и порядок.

Еламан ЖАКАШЕВ

ХРОМТАУ ӨНІМІ АҚТӨБЕДЕ 
САУДАЛАНДЫ

Ақтөбе қаласындағы «Табыс» коммуналдық базарында ұйымдастырылған 
ауыл шаруашылығы тауар өндірушілерінің жәрмеңкесінен Хромтау ауданы 
да қалыс қалмады. Өңір орталығына хромтаулық шаруалар ет және сүт өнім-
дерімен қатар, «Ауыл аманаты» жобасының өнімдерін жәрмеңкеге ұсынды. 

— Бүгін облыс орталығына бес бас 
ірі қара еті мен сүт өнімдерін және 

«Ауыл аманаты» жобасының игілігін 
көріп отырған кәсіпкерлердің өнімдерін 

әкеліп, ақтөбеліктер үшін нарық баға-
сынан төмен бағамен саудаға шығар-
ды. Бұл жәрмеңкеге аудандағы 14 ауыл-
дық округ түгел қатысып отыр. Мәсе-
лен, бүгін сиыр етінің келісі 2200 тең-
геден сатылды, — дейді аудандық ауыл 
шаруашылығы және жер қатынастары 
бөлімінің сектор меңгерушісі Асыланбек 
Бурабай.

Ақтөбе тұрғындары үшін ұйымдасты-
рылған жәрмеңкеде халықтың қарасы 
көп болды. Олар ет және сүт өнімдерін 
нарық бағасынан арзан бағамен сатып 
алды. 

— «Табыс» базарына жәрмеңке үшін 
арнайы келдім. Біз осындай ауыл шару-
ашылығы жәрмеңкелерін асыға күтеміз. 
Ол жерде қажетіңді таза табиғи өнім-
дерді нарық бағасынан едәуір төмен 
бағада ала аласың. Қазір соғым науқа-
нының уақыты болғасын, ет сатып 
алдым. Алған өнімім өзімнің көңілімнен 
шықты. Осы жәрмеңкені ұйымдасты-
руға атсалысқан азаматтар мен шару-
аларға шынайы алғысымды білдіремін. 
Осындай ел игілігі үшін жасап жатқан 
еңбектеріне толағай табыстар тілей-
мін, — дейді қала тұрғыны Базар ақ-
сақал.

Ақбаян ҚОЖАБЕКОВА

ТҰРМЫСТЫҚ ЗОРЛЫҚ-ЗОМБЫЛЫҚ:
НАСИХАТ ЖҰМЫСТАРЫ ЖӘНЕ НАҚТЫ ШАРАЛАР

Ата Заңымызда «адамның қадір-қаси-
етіне қол сұғылмайды, ешкімді азаптауға, 
оған зорлық-зомбылық жасауға, басқа-
дай қатыгездік немесе адамдық қадір-қа-
сиетін қорлайтындай жәбір көрсетуге не 
жазалауға болмайды» деп регламент-
телген. Отбасының қоғамдағы рөлін 
нығайтуға, отбасылық құндылықтарды 
дәріптеу және құқықтық тәрбиені наси-
хаттау бағытында аудан әкімі жанын-
дағы әйелдер істері және отбасылық-де-
мографиялық саясат жөніндегі комиссия  
қызмет етеді.  Комиссия өз кезегінде тұр-
мыстық зорлық-зомбылықты болдырмау 
аясында бірқатар іс-шаралар, түрлі акци-
ялар өткізеді. Қолайсыз отбасылардың 
үйлерін аралау, психологиялық қолдау 
көрсету, заңды көмек беру жұмыстарын 
жүргізеді.

Аудан тұрғындары мен еңбек ұжымда-
рымен кездесу барысында зорлық-зом-
былық мәселесі туралы,  қылмыстық 
құқық бұзушылыққа қатысты хабардар 
етіп, дағдарыс орталықтары туралы ақпа-
раттармен таныстырылады. Сондай-ақ 
зорлық-зомбылықтан зардап шеккендер-
ге арналған іс-қимыл алгоритмі бар ақпа-
раттық парақшалар таратылады.

25 қараша-10 желтоқсан аралығын-
да «Зорлық-зомбылыққа қарсы 16 күн!» 
халықаралық акциясы өткізілді. Ау-

дан әкімінің өкімімен аталмыш акцияны  
ұйымдастыру және өткізу жөніндегі жұ-
мыс тобы құрылды, іс-шаралар жоспа-
ры бекітіліп, тиісті жұмыстар атқарылды. 
Тұрғындарды ақпараттандыру мәселе-
сіне  ерекше мән берілді. Акция аясын-
да өткізілген іс-шаралар саны — 72, со-
ның ішінде ұжымдарда кездесу  — 8, 
елді мекендерде түсіндіру жұмыста- 
ры  — 3, дөңгелек үстелдер —  4, отбасы-
ларды аралау — 5, таратылған ақпарат-
тық жадынамалар саны — 1200, жария-
ланған мақала, әлеуметтік желілердегі 

жазбалар саны — 10, БАҚ-да 3 мақала 
жарық көрді. Сонымен қатар  әлеуметтік 
желілердегі жарияланымдар саны  — 71, 
лед-экранда және әлеуметтік желілерде 
тұрмыстық зорлық-зомбылық тақыры-
бында бейнероликтер көрсетілді.

Ж.БОШАНОВА, 
аудан әкімі жанындағы әйелдер 

істері және отбасылық-
демографиялық 

саясат жөніндегі комиссия 
Хатшысы. 


